
Protokół nr XII
z XII Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 29 listopada 2011 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia XII sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz 
Augustyniak,  który  przewodniczył  obradom.  Powitał  wszystkich  Radnych,  Pana  Wójta,  Panią 
Skarbnik, sołtysów, Panią Dyrektor Zespołu Szkół w Klukach oraz obecnych mieszkańców gminy. 
Następnie stwierdził, że zgodnie  listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad.

Porządek  obrad  radni  otrzymali  z  zawiadomieniem  i  materiałami  na  sesję. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do proponowanego porządku obrad. 
Wójt K. Sikora wniósł o wprowadzenie do porządku obrad podjęcie uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2011 r. Następnie Pan Wójt poprosił, aby w punkcie 13 
podjąć w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 
odprowadzanie  ścieków na terenie  Gminy Kluki a  w punkcie  16 uchwałę  w sprawie 
zmiany Planu Odnowy Miejscowości Kluki. Wójt K. Sikora zaproponował, aby wycofać z 
porządku obrad podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Kaszewice. 
Innych  uwag  do  porządku  obrad  nie  było.  Za  przyjęciem proponowanego  porządku 
obrad głosowali wszyscy radni.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 61/XI/11 Rady Gminy Kluki z 

dnia  27.10.2011r.  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Kluki na lata 2011- 2014.

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  obniżenia  ceny  skupu  żyta  do  celów  wymiaru 
podatku rolnego.
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7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie Gminy Kluki.

8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie 
Gminy Kluki.

9. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Kluki.
10.Podjecie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Kluki.
11.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od 

nieruchomości na terenie Gminy Kluki. 
12.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych.
13.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf opłat za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę na terenie Gminy Kluki.
14.Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych 

taryf za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Kluki.  
15.Podjęcie uchwały w sprawie zgody na ustanowienie służebności przesyłu.
16.Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kluki z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. z 
2010 r. Dz.U. Nr 234, poz. 1536 z późn. zm.), na rok 2012.

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kluki.
18.Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
19.Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.
20.Interpelacje i wolne wnioski.
21.Sprawy różne.
22.Zakończenie obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z ostatniej sesji był do wglądu w biurze Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali 
obrad. 
Radna  J.  Matyśkiewicz  zgłosiła  uwagę  aby  w  punkcie  5  umieścić  wypowiedź  Mecenasa 
dotycząca podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy oraz w punkcie 10 zamienić 
kolejność wypowiedzi.
Innych uwag nie było. Za przyjęciem protokołu z uwzględnieniem uwag Radnej J. Matyśkiewicz 
głosowali wszyscy radni.

Punkt 4 – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok 
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Przewodniczący Rady oddał  głos  Pani  Skarbnik  E.  Bednik,  która  wyjaśniła,  że  zmiany w 
budżecie  gminy dokonuje  się  ze  względu na zmianę  przeznaczenia  środków funduszu sołeckiego 
Sołectwa Kluki.

Dokonuje  się  również  zmiany  w  zakresie  rocznych  zadań  inwestycyjnych  w  związku  z 
podpisanym  aneksem  do  umowy  z  Gminą  Kleszczów.  Środki  z  dotacji  celowej,  która  była 
przeznaczona na budowę ścieżki rowerowej w miejscowości Nowy Janów po podpisanym aneksie do 
umowy przeznacza się na przebudowę drogi w miejscowości Podścichawa. Tym samym środki z tego 
zadania  przenosi się na budowę drogi w miejscowości Laski.
Pan Wójt K. Sikora dodał, że zwrócił się do Rady Gminy Kleszczów o zmianę dotacji celowej, gdyż 
nie dało się wykonać ścieżki rowerowej na Nowym Janowie z powodu braku odpowiedniej szerokości 
pasa drogowego.
Przewodniczący Rady poinformował, że zwróciły się do niego media z pytaniem czy szkoły nie będą 
mieć środków na wypłatę wynagrodzenia, dlatego też zwrócił się do Wójta Gminy oraz Pani Skarbnik 
o wyjaśnienie tej sytuacji. 
Wójt K. Sikora zapytał jak to się dzieje, że Wójt i Przewodniczący Rady dowiadują się od mediów o 
tych rzeczach. 
Pan Wójt dodał, że 25 listopada 2011 r. został wykonany przelew na konto Zespołu Szkół w Klukach 
na kwotę 180 tys. zł. Pani Skarbnik wyjaśniła, że środki zostały przelane w takiej wysokości w jakiej 
Zespół Szkół prosił o przekazanie. Jeśli jest problem na paragrafach szkoła powinna się zwrócić o ich 
przesunięcie.
Przewodniczący Rady poprosił  o  zabranie  głosu  Panią  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w Klukach.  Pani 
Dyrektor E. Łumińska potwierdziła, że środki rzeczywiście zostały przelane, ale w planie budżetu do 
końca roku braknie jej na wynagrodzenia 130.177 zł.
Wójt  K.  Sikora  poprosił  Panią  Dyrektor,  aby  powiedział  na  czym  zostaną  środki?  Dyrektor  E. 
Łumińska stwierdziła,  że  do tej  pory przesuwała między paragrafami,  ale  nie  ma już możliwości 
dalszych przesunięć, dodała również, że może i te 180 tys. wystarczy.
Radni zaczęli zadawać pytania Pani Dyrektor. Radny J. Sionkowski zapytał czy te 180 tys. zostało już 
wydatkowane? Przewodniczący Rady zapytał, czy kwota 180 tys. zł nie starczy na wynagrodzenia? 
Radny  H.  Kęsy  stwierdził,  żeby  ten  problem  rozwiązali  Wójt  i  Pani  Skarbnik.  Wójt  K.  Sikora 
powiedział,  że  środki  zostały przelane  należy je  tylko  racjonalnie  rozdysponować.  Padła  również 
propozycja ze strony Przewodniczącego Rady, aby przygotować uchwałę w sprawie zmian w budżecie 
dotyczącą zwiększenia środków w Zespole Szkół. Wójt K. Sikora zaproponował spotkanie z Panią 
Księgową Zespołu Szkół w Klukach, Panią Skarbnik przy udziale Pani Dyrektor.

Przewodniczący Rady przypomniał, że jesteśmy w punkcie 4 porządku obrad oraz zapytał czy 
są uwagi do projektu uchwały. Żadnych uwag nie było.
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 67/XII/2011
Rady Gminy Kluki
z dnia 29 listopada 2011

w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
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Punkt  5 –  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr 
61/XI/11 Rady Gminy Kluki z dnia 27.10.2011r. w sprawie zmiany 
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Kluki  na  lata  2011- 
2014.

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. Do przedstawionego projektu 
uchwały nie było żadnych uwag ani pytań.
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 68/XII/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 listopada 2011 roku
w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  61/XI/11  Rady  Gminy  Kluki  z  dnia 
27.10.2011r.  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Kluki na lata 2011- 2014.

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt 6 – Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 
do celów wymiaru podatku rolnego.

Przewodniczący Rady poinformował, że po dyskusjach na komisjach Rady Gminy 
proponuję kwotę 43 zł/q. Przewodniczący zapytał czy są inne propozycje?
Inne propozycje ze strony Radnych nie padły.
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 69/XII/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 listopada 2011 roku
w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego.
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Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Punkt  7 –  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości 
stawek  podatku  od  środków  transportowych  na  terenie  Gminy 
Kluki.

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady proponują przyjąć projekt uchwały bez 
zmian.
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 70/XII/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 listopada 2011 roku
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Punkt 8 – Podjęcie  uchwały  w sprawie  zwolnień w podatku od 
nieruchomości na terenie Gminy Kluki.
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady proponują pozostawić projekt uchwały 
bez zmian.
Rady J. Sionkowski zapytał, dlaczego Gminny Ośrodek Kultury płaci podatek od nieruchomości?
Pani  Skarbnik  E.  Bednik  poinformowała,  że  zgodnie  z  ustawą  jeśli  jednostka  prowadzi 
działalność gospodarczą to nie podlega zwolnieniu z podatku od nieruchomości.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 71/XII/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 listopada 2011 roku
w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
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Punkt 9 – opłaty targowej na terenie Gminy Kluki.
Radna  Z.  Dyła  zapytała  czy  są  wpływy z  tytułu  opłaty  targowej?  Pani  Skarbnik  E.  Bednik 
poinformowała, że nie było wpływów do budżetu  z tego tytułu. Radna Z. Dyła zapytała również 
dlaczego np. podczas odpustów nikt nie pobiera opłaty.
Przewodniczący Rady zadał pytanie komu powierzymy pobór opłaty targowej? Wójt K. Sikora 
zaproponował powierzenie wykonania uchwały Panu Radosławowi Grzybek.
Radni dyskutowali również o wysokości prowizji. Wójt K. Sikora zaproponował aby stawka była 
porównywalna do tej, która mają sołtysi około 10 %. Pani Skarbnik zaproponowała aby było to w 
granicach 15-20 %. Radni Gminy Kluki zdecydowali ustalić prowizję od poboru opłaty targowej 
w wysokości 20 %
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 72/XII/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 listopada 2011 roku
w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Punkt 10 – Podjecie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów 
na terenie Gminy Kluki.

Przewodniczący Rady wyraził  opinię  aby  w ogóle  znieść  tą  opłatę.  Pani  Skarbnik  E. 
Bednik powiedziała, że uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów co do zasady 
powinna być podjęta.
Przewodnicząca Komisji  Infrastruktury zaproponowała wysokość opłaty  od posiadania 
psów na terenie Gminy Kluki a mianowicie: 10 zł od pierwszego psa i 5 zł od każdego 
następnego.  Przewodniczący  Rady  zgłosił  uwagę,  że  w  projekcie  uchwały  brak  jest 
zapisu,  że  rolnicy  którzy  posiadają  dwa psy są  zwolnieni  z  opłaty.  Pani  Skarbnik  E. 
Bednik  wyjaśniła,  że  jeżeli  jest  to  unormowane  w ustawie  to  nie  normuje  się  tego 
uchwałą.
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Przewodniczący Rady zapytał radnych czy przyjmujemy propozycję Komisji infrastruktury 
odnośnie wysokości opłat od posiadania psów. Innych propozycji nie było.
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.  

Uchwała Nr 73/XII/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 listopada 2011 roku
w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Kluki

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Punkt  11-  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  
stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kluki. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. Przewodnicząca Komisji Budżetu i 
Finansów Pani J. Matyśkiewicz zgłosiła wniosek, aby w podjęciu uchwały uwzględnić podatek od 
domków  letniskowych  w  wysokości  7,20  za  m2.  Komisja  Infrastruktury  zaproponowała  stawkę 
podatku w wysokości 7,36 m2.
Radni większością głosów ustalilii stawkę w wysokości 7,20 m2. Innych uwag do projektu uchwały 
nie było.
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.  

Uchwała Nr 74/XII/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 listopada 2011 roku
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  na terenie Gminy Kluki

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Punkt 12- Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji  
i deklaracji podatkowych. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do wzorów formularzy? Nie było uwag ani pytań do 
projektu uchwały. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.  

Uchwała Nr 75/XII/11
Rady Gminy Kluki
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z dnia 29 listopada 2011 roku
w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych.

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Punkt 13- Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf opłat  
za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Kluki.

Przewodniczący  Rady  oddał  głos  Panu  Wójtowi.  Wójt  K.  Sikora  wyjaśnił,  że  Zakład 
Komunalny  Gminy  Bełchatów  zwrócił  się  w  dniu  21.10.2011r.  do  Gminy  Kluki  o 
zatwierdzenie  taryf  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego  odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Kluki na rok 2012. Zgodnie z ustawą takiego zatwierdzenia 
dokonuje  Rada  Gminy  w formie  uchwały  podjętej   terminie  45dni  od  dnia  złożenia 
wniosku.
Wiceprzewodnicząca Rady Pani I. Lewińska zgłosiła uwagę, że Rada Gminy nie musi 
podejmować takiej uchwały ponieważ jest to regulowane ustawą.
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.  

Uchwała Nr 76/XII/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 listopada 2011 roku
w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie 

Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Punkt  14-  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przedłużenia  czasu 
obowiązywania  dotychczasowych  taryf  za  zbiorowe 
odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Kluki

Przewodniczący Rady odczytał wniosek, który wpłynął do Biura Rady od Wójta Gminy 
uzasadniający  podjęcie  uchwały  w  sprawie  przedłużenia  czasu  obowiązywania 
dotychczasowych  taryf  za  zbiorowe  odprowadzanie  ścieków  na  terenie  Gminy  Kluki. 
Przewodniczący zapytał czy są jakieś uwagi lub pytania?
Radna Z. Dyła zapytała dlaczego podejmujemy tylko jedną uchwałę, w ubiegłym roku 
Rada  Gminy  podejmowała  dwie  uchwały  odnośnie  taryf  za  zbiorowe  odprowadzanie 
ścieków.
Wójt K. Sikora wyjaśnił, że uchwała dotycząca dopłat nie ma ograniczeń czasowych.
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.  
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Uchwała Nr 77/XII/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 listopada 2011 roku
w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za 

zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Kluki

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Punkt  15-  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zgody  na  ustanowienie 
służebności przesyłu
Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienie danej uchwały. 
Wójt K. Sikora wyjaśnił, że działka położona w obrębie geodezyjnym Kuźnica Kaszewska 
oznaczona numerem ewidencyjnym 1015/3 jest własnością Gminy Kluki. Przedstawiciel 
Inwestora  PGE  GÓRNICTWO  I  ENERGETYKA  KONWENCJONALNA   S.A.  oddział 
Elektrownia Bełchatów zwrócił się z wnioskiem o ustanowienie służebności przesyłu dla 
linii  elektroenergetycznej  napowietrznej  400  kV.  W  kompetencji  Rady  Gminy  jest 
wyrażenie  zgody  na  ustanowienie  służebności  przesyłu.
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.  

Uchwała Nr 78/XII/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 listopada 2011 roku
w sprawie zgody na ustanowienie służebności przesyłu.

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Przewodniczący Rady zarządził pięć minut przerwy.

Punkt  16-  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Programu  współpracy 
Gminy Kluki z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (t.j. z 2010 r.  
Dz.U. Nr 234, poz. 1536 z późn. zm.), na rok 2012.

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu chwały?
Pani Wiceprzewodnicząca I. Lewińska zgłosiła uwagę, że otrzymała taki formularz konsultacji od 
Prezes jednego Stowarzyszenia,  zdaniem którego program współpracy jest  zbyt  jednostronnie 
napisany.  Zdaniem  Stowarzyszenia  środki  w  samorządzie  nie  powinny  być  wydatkowane 
jednostronnie należy powołać komisję.
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Wójt  K.  Sikora  wyjaśnił,  iż  ustawa  o  działalności  pożytku  publicznego  i   wolontariacie 
jednoznacznie reguluje kompetencje organów gminy. Wiceprzewodnicząca zaproponowała, aby 
uwzględnić  wniesione  przez  Stowarzyszenie  uwagi,  które  wydają  się  być  zasadne  i  dopiero 
wtedy podjąć uchwałę w tej sprawie na następnej sesji. W wyniku dyskusji Rada postanowiła 
przyjąć projekt uchwały.
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.  

Uchwała Nr 79/XII/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 listopada 2011 roku
w sprawie Programu współpracy Gminy Kluki z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

(t.j. z 2010 r. Dz.U. Nr 234, poz. 1536 z późn. zm.),
 na rok 2012.

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Punkt  17- Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Planu  Odnowy 
Miejscowości Kluki.

Przewodniczący Rady oddał głos Panu Wójtowi. Wójt K. Sikora wyjaśnił, że przy 
analizie  Planu  Odnowy  miejscowości  Kluki  stwierdzono  w  podstawie  prawnej  brak 
ustawy o  wspieraniu rozwoju obszarów wiejskich z udziałem środków Europejskiego 
Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich, brak roku we wstępie oraz 
plan odnowy miejscowości nie może być na okres dłuższy niż 7 lat więc okres ten należy 
uszczegółowić.
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.  

Uchwała Nr 80/XII/11
Rady Gminy Kluki

z dnia 29 listopada 2011 roku
w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości Kluki

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Punkt 18- Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
• Podpisano aneks do umowy z Gminą Kleszczów w sprawie zmiany dotacji na: 

„Przebudowę drogi wewnętrznej w miejscowości  Podścichawa”
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• Trwają prace nad projektem kanalizacji deszczowej na Osiedlu Leśnym w Klukach

• Trwają prace przy przebudowie drogi wewnętrznej w miejscowości Kaszewice Kolonia

• Zapytanie ofertowe na I etap polegającego na konserwacji zbiornika ppoż. w ramach 
zagospodarowania działek 731/2 i 732/2 w miejscowości  Kluki.

• Trwają rozmowy z urbanistami w temacie opracowania zmiany Studium Uwarunkowań i 
Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego.

• Wsadzono drzewka zgodnie z zaleceniami Starostwa Powiatowego odnośnie nasadzeń 
zastępczych (dęby, wierzby, lipy, jesiony i klony)    

• Dokonano wymiany 15 uszkodzonych opraw oświetleniowych na terenie gminy.

• Wykonano projekt na remont budynku OSP w Kaszewicach.

• W trakcie uzgodnień koncepcja budynku z Panem Przewodniczącym  i  OSP w Parznie.

• Strzyżewice w trakcie realizacji zakup i montaż drzwi garażowych i okien.

• Założono obrzeża na placu zabaw przy Zespole Szkół w Klukach

• Trwają prace nad koncepcją  Sali gimnastycznej w miejscowości Kluki

• W trakcie realizacji wykonanie opracowania projektowego na oświetlenie uliczne w 
miejscowości Kawalce.

• Wykonano zalecenia PGE w zakresie wyniesienia trzech układów pomiarowych budynku 
UG.

• Na ukończeniu jest wykonanie projektu zamiennego świetlicy wiejskiej w miejscowości 
Nowy Janów, (trwają prace porządkujące teren działki). 
Ten sam projekt będzie na działce w Zarzeczu z funduszy sołeckich.

• Ocieplono budynek i wykonano elewację naszego budynku w Ścichawie 

• Położono płytki na podłodze w budynku strażnicy OSP Żar

• Wykonano remont drogi w miejscowości Żar odcinek  560m o wartości 55 tys. zł w tym 
dotacja 50 Tys. zł. z Gminy Kleszczów 

• Wykonano remonty bieżące tłuczniem dolomitowym  w miejscowościach: Żar, Trząs-Kąt, 
Bożydar, Parzno, Kluki za kwotę 23 tys. zł.

• Zakupiono centralkę telefoniczną w Urzędzie Gminy

• Przygotowano projekt budżetu na rok 2012
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Punkt  19-  Sprawozdanie  Przewodniczącego  Rady  z  działalności  
międzysesyjnej.

• omówienie tematu oczyszczalni ścieków i kwestii pobierania opłat;
• pytania mieszkańców Kluk dotyczące cmentarza parafialnego;
• plan deszczówki na osiedlu;

Wójt K. Sikora poinformował, że  w przyszłym roku zaplanował zakup działek, aby 
móc inwestować na gruncie gminy;

• prośba  o  interwencję  w  Eko-  Regionie  odnośnie  odbioru  odpadów 
segregowanych;
Radna R. Kaczmarkiewicz zgłosiła propozycję, aby dostarczy
 sołtysom harmonogram odbierania odpadów segregowanych; Radna I. Lewińska 
w imieniu mieszkańców prośba o dodatkowe pojemniki w miejscowości Kaszewice 
Kolonia;

• poruszenie kwestii piaskowni w południowej części gminy;
• oświetlenie drogi do Kościoła Parafialnego w Klukach;
• odwodnienie centrum Parzna,
• tablice informacyjne dla sołtysów, 
• drogi na osiedlu Leśnym w Klukach;

Przewodniczący Rady odczytał pisma skierowane do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym:
• Pismo  od  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  w  Bełchatowie  dotyczące  oświadczeń 

majątkowych; Przewodniczący Rady podziękował radnym za terminowe i kompletne ich 
złożenie.

• Pismo  od  Prezesa  Gminnej  Spółdzielni  Samopomoc  Chłopska  w  Klukach  dotyczące 
wysokości stawek podatku od nieruchomości;

• Pismo z Kancelarii  Marii  Bogackiej  w sprawie działki  w miejscowości  Chmielowiec- 
Sadulaki;

• Podziękowania od Ochotniczej Straży Pożarnej w Strzyżewicach;

• Pismo  od  Parafii  NMP w  Klukach  dotyczące  sporządzenia  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla działki z przeznaczeniem na cmentarz parafialny;

• Pismo Wójta Gminy- odpowiedź na pismo Proboszcza Parafii NMP w Klukach dotyczące 
sporządzenia planu zagospodarowania przestrzennego dla działki  z przeznaczeniem na 
cmentarz parafialny;

Punkt 20, 21 - Interpelacje i wolne wnioski. Sprawy różne.
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Radni dyskutowali o:
• Projekcie przebudowy budynku Domu Kultury w Klukach;

• Odwodnieniu terenu w Kaszewicach;

• Sporządzeniu planu zagospodarowania przestrzennego dla działki w m-ci Kluki; Wójt K. 
Sikora powiedział,  że studium zagospodarowania jest zawsze dla całej  gminy a Radni 
ograniczyli  rozpatrywanie  wniosków  dla  jednej  działki  pod  cmentarz.  Poinformował 
również,  że  obecnej  sytuacji  należy  zrobić  jednocześnie  Plan  Zagospodarowania  z 
zastrzeżeniem dla tej działki, aby ograniczyć czas trwania procedury oraz związane z nią 
koszty.  Radny  M.  Soboń  zapytał  Wójta  jak  może  pomóc?  Wójt  Karol  Sikora 
zaproponował, aby utworzyć spośród radnych komisję doraźną w skład której proponuje 
Pana Radnego M. Sobonia,  Pana Przewodniczącego Rady, Panią Wiceprzewodniczącą, 
która koordynowałaby sprawę utworzenia cmentarza parafialnego w Klukach;

Zdaniem Pani Radnej I. Lewińskiej nie ma potrzeby utworzenia takiej komisji.

• Radna  M.  Berendtz  zwróciła  się  do  Wójta  z  zapytaniem  w  sprawie  przystanku 
autobusowego  w  Nowym  Janowie;  Wójt  K.  Sikora  poinformował,  że  koszt  zakupu 
przystanku autobusowego w roku 2009 to kwota ok. 7.500 zł natomiast ubezpieczyciel 
wycenił przystanek na 1.500 zł. Dlatego ponawiamy pismo o wycenę szkody.

• Radna M. Berendtz zgłosiła uwagę, aby ujednolicić na terenie gminy godzinę zapalania 
lamp ulicznych;

• Radna R. Kaczmarkiewicz zgłosiła wniosek aby pomalować przestanek autobusowy w 
miejscowości Cisza;

• Radna D. Stankowska zgłosiła potrzebę zakupu poradnika dla radnych oraz złożyła dwa 
oświadczenia:

1. W Domu Ludowym w miejscowości Ścichawa nie odpadły posadzki.

2. Byłam przeciwna budowie fragmentu drogi długości 150 m w miejscowości Kaszewice 
Kolonia od ostatniej posesji w kierunku lasu ale nie byłam przeciwna budowie drogi w 
kierunku Państwa Watów.

• Radna R. Kaczmarkiewicz  poprosiła Wójta o zwrócenie się do Zakładu Energetycznego 
o podłączenie w okresie świąt choinki w miejscowości Roździn;

• Radna  I.  Lewińska  zwróciła  się  do  Wójta  z  zapytaniem o  koszt  wydawania  gazetki 
gminnej  oraz  dlaczego  nie  było  uzgodnienia  odnośnie  możliwości  jej  wydawania? 
Zdaniem Radnej gazetka jest zbyt jednostronnie napisana, promocja tylko osoby Wójta. 
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Wójt  K.  Sikora  poinformował,  że  koszt  samego  wydruku jednego numeru  gazetki  to 
kwota  ok.  1.000  zł.  Wszystkie  gminy  w  naszym  powiecie  wydają  informatory  a 
mieszkańcy powinni być informowani jakie zadania na terenie gminy są realizowane. Pan 
Wójt poprosił również Radnych i Sołtysów o dostarczenie zdjęć celem zamieszczenia w 
gazetce.

• Radna D. Stankowska powiedziała,  że ludziom podoba się,  to że gazetka gminna jest 
wydawana; dzięki niej wiedzą co się dzieje w gminie.

• Radny  G.  Brzeszczęski  zgłosił  wniosek  o  utwardzenie  terenu  przed  przystankiem 
autobusowym w miejscowości Trząs;

• Radny H. Kęsy zgłosił  uwagę,  że  Przewodniczący Rady za późno odczytał  pismo od 
Prezesa Gminnej  Spółdzielni  Samopomoc Chłopskiej  w Klukach,  dopiero po podjęciu 
przez Radnych uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości;

Radny H. Kęsy zwrócił się również do Przewodniczącego Rady, że powinien odpisywać 
na pisma skierowane do Rady Gminy szczególnie na te od mieszkańców. Radny poruszył 
również temat wsparcia finansowego dla Parafii w Kaszewicach w związku z obchodami 
roku jubileuszowego. Przewodniczący Rady powiedział, że rozmawiał z Proboszczem z 
Kaszewic i ustalili, zatem ksiądz nie oczekuje pisemnej odpowiedzi.

Przewodniczący Rady zapytał czy są inne uwagi?
• Radna R. Kaczmarkiewicz zgłosiła uwagę dotyczącą choinki: boli mnie to, że inni radni 

śmieją się z tego, że mieszkańcy chcą choinki, to jest jedyny element integracji.
• Przewodniczący Rady zapewnił, że choinka na pewno będzie.

Na koniec głos zabrała mieszkanka Kluki, Pani Z. Rosiak:
• Powiedziała, iż bardzo dobrze, że jest wydawana gazetka gminna, ponieważ promocja to 

potęga i na niej nie powinno się oszczędzać. Jeśli nie będziemy się promować nikt do nas 
nie przyjdzie;

• Zdaniem mieszkanki Studium Zagospodarowania powinno się sporządzić dla całej gminy 
a nie dla jednej działki; tak byłoby najkorzystniej dla wszystkich.

Wiceprzewodnicząca Rady podziękowała mieszkance za uaktywnienie się podczas tej kadencji.

Punkt 22- Zakończenia obrad.

O   godzinie  19.05  Przewodniczący  Rady  podziękował  wszystkim  za  przybycie  
i zakończył obrady.

         

Przewodniczący Rady:
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Protokołowała: Justyna Chudzik
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